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Hoger onderwijs  -  Inschrijvingsgeld

Volgend op de voorstelling van het Vlaams regeerakkoord 2014-2019 werd via de media 
bekend dat de Vlaamse Regering in de komende legislatuur besparingen plant in het 
hoger onderwijs. Het regeerakkoord van 23 juli 2014 bevat geen concrete cijfers over de 
geplande besparingen in het hoger onderwijs, maar volgens de besparingstabel die op 9 
augustus in De Morgen is verschenen, voorziet de Vlaamse Regering de komende vijf 
jaar in een besparing van 819 miljoen euro op onderwijs. Hiervan zou ongeveer 413 
miljoen euro gedragen moeten worden door het hoger onderwijs. 

De besparingsplannen van de Vlaamse Regering zorgden voor heel wat commotie in de 
onderwijswereld. In de berichtgeving werd de mogelijkheid geopperd dat de besparingen 
in het hoger onderwijs ten dele gecompenseerd mogen/kunnen worden door een 
verhoging van de inschrijvingsgelden. Ik heb begrepen dat de precieze omvang van de 
besparingen alsook de precieze hoogte van de inschrijvingsgelden thans nog niet vast 
liggen.

1. Geldt de compensatiemaatregel, namelijk het verhogen van het inschrijvingsgeld, 
voor alle hogeronderwijsinstellingen of enkel voor de universiteiten?

2. Kunnen de hogeronderwijsinstellingen vrij het inschrijvingsgeld van hun opleidingen 
bepalen? Of worden door de minister afspraken gemaakt met de 
hogeronderwijsinstellingen omtrent de minimum- en maximumgrenzen waarbinnen 
het inschrijvingsgeld kan worden vastgelegd? Zo ja, hoeveel bedragen de minimum- 
en maximumgrenzen van het inschrijvingsgeld? Graag een opsplitsing naar 
opleidingstype.



HILDE CREVITS 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN ONDERWIJS

ANTWOORD
op vraag nr. 24 van 8 september 2014
van MARTINE TAELMAN

1.2. Er zijn, op datum van 29 september 2014, nog geen definitieve beslissingen 
genomen rond de verhoging van de studiegelden in het hoger onderwijs. Ik ben 
hierover in nauw overleg met de instellingen, universiteiten zowel als hogescholen 
(VLUHR), en de studenten (VVS). Ik ga akkoord met de punten uit het standpunt 
dat de VLUHR op 18 september heeft kenbaar gemaakt: (1) dat Vlaanderen tot de 
OESO-landen wil blijven behoren met een relatief laag studiegeld en een goed 
systeem van flankerende sociale maatregelen voor studenten die financieel minder 
mogelijkheden hebben (beurs-studenten, bijna-beursstudenten); (2) dat er voor 
alle initiële opleidingen een eenvormig studiegeld blijft voor alle 
hogeronderwijsinstellingen en dat er dus geen onderlinge concurrentiestrijd 
ontstaat op basis van studiegelden.


